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P R O T O K Ó Ł  NR III/2018 

 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 28 grudnia 2018r. w Domu Kultury w Kotlinie 

w godz. od 9oo do 1145 

 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum.  

        Otwarcia III sesji Rady Gminy dokonał przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch. 

Następnie poprosił wszystkich o powstanie, aby minutą ciszy uczcić pamięć bohaterów Powstania 

Wielkopolskiego.  

Przewodniczący  powitał: sekretarza, radnego Powiatu Jarocińskiego Michała Urbaniaka, 

skarbnika gminy Irenę Antczak, radnego Powiatu Jarocińskiego Janusza Barańskiego, radnych i  

sołtysów. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 

Nieobecny na sesji był wójt Mirosław Pasterczyk i radny Zenon Osicki. 

Listy obecności: radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią  załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Do porządku obrad, przedstawionego przez przewodniczącego Rady, nie wprowadzono 

żadnych zmian.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności  w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał. 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Kotlin na lata 2019 – 

2026. 

6. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu o projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 

7. Przedstawienie stanowisk  komisji stałych Rady Gminy. 

8. Przedstawienie proponowanych autopoprawek Wójta Gminy do projektu  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 

9. Dyskusja nad wniesionymi propozycjami autopoprawek  zgłoszonymi przez Wójta i ich 

przegłosowanie. 

10. Głosowanie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Kotlin. 

Podjęcie uchwały budżetowej na 2019 rok. 

11. Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

12. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o projekcie budżetu. 

13. Stanowisko Wójta Gminy  wobec ewentualnych zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

14. Odczytanie  opinii stałych komisji Rady o projekcie budżetu. 
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15. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez radnych i nie 

uwzględnionych w projekcie budżetu. 

16. Przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy. 

17. Dyskusja nad projektem budżetu Gminy. 

18. Głosowanie  wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy. 

19. Głosowanie wniosków zgłoszonych przez radnych. 

20. Głosowanie uchwały w sprawie budżetu Gminy na rok 2019. 

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. budżetu Gminy na 2018 rok. 

22. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zastępcy przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie  planu pracy Rady Gminy na 2019 rok.     

25. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 2019r. 

27. Interpelacje i zapytania radnych. 

28. Wolne głosy i wnioski. 

29. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

30. Zamknięcie obrad. 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z II  sesji Rady Gminy. 

           Protokół z II sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu na posiedzeniach stałych 

komisji Rady w dniu 27 grudnia 2018r. oraz przed dzisiejszą sesją.  

Do protokołu nie wniesiono uwag. 

Protokół przyjęty został jednogłośnie 14 głosami za. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że : 

− 7 grudnia br. przekazał Wójtowi  Gminy uchwały podjęte na II sesji Rady Gminy, 

− 10 grudnia br. przekazał Wójtowi  interpelacje i wnioski  radnych i sołtysów zgłoszone na  

II sesji Rady; 

− 13 grudnia br. uczestniczył w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez sołtysa i 

Radę Sołecką w Twardowie; 

− 15 grudnia uczestniczył w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Gminny Zarząd 

Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych w Kotlinie; 

− 19 grudnia brał udział w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez Stowarzyszenie 

Emerytów i Rencistów w Kotlinie; 

− 27 grudnia uczestniczył w spotkaniu z okazji 100. rocznicy powstania Wielkopolskiego, 

zorganizowanym przez Gazetę Jarocińską. 

Ponadto poinformował o otrzymanym piśmie z Wielkopolskiej Izby Rolniczej, Biuro 

Powiatowe w Jarocinie z życzeniami świątecznymi oraz prośbą o  zapraszanie przedstawicieli 

Izby na sesje i posiedzenia komisji, na których będą omawiane tematy rolnictwa.  

  Do informacji Przewodniczącego Rady  nie zgłoszono uwag. 
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5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał. 

     Informację z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym przedstawił sekretarz 

gminy Michał Urbaniak. Poinformował, że wszystkie uchwały podjęte na II sesji  zostały 

przekazane w dniu 10 grudnia  br. do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, 

Wydziału Kontroli, Pranego i Nadzoru, a uchwała ws. zmiany budżetu do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej.  

W tym samym terminie wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i 

umieszczono na stronie  BIP Gminy. 

W okresie od drugiej sesji Rady Gminy zostały wydane zarządzenia w sprawie : 

− przekazania pozostałych środków trwałych stanowiących własność Gminy Kotlin, 

− wykonywania świadczenia usługi w ogólnym interesie gospodarczym przez operatora 

wewnętrznego (Referat Gospodarki Komunalnej, Urzędu Gminy Kotlin) w tworzonym 

Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnym (PSZOK) Wyszki, 

− zmiany budżetu Gminy na 2018 r.,  

− pierwokupu nieruchomości. 

Ponadto w okresie międzysesyjnym zrealizowano następujące zadania: 

1. 14 grudnia 2018 r. podpisana została umowa na budowę kanalizacji w Racendów, 

Wysogotówek etap II, a w dniu 19 grudnia przekazano wykonawcy plac budowy. Wykonawcą 

tego zadania będzie firma Przedsiębiorstwo Budowlano – Handlowe ,,MARZYŃSKI” Sp. z o. o. 

Sp. K. z Jarocina. Zadanie to zostanie wykonane do 27 maja 2019 r. za cenę 2.171.533,03 zł 

brutto. Jest ono współfinansowane ze środków Unii Europejskiej. 

2. W dniu dzisiejszym podpisana zostanie umowa na wykonanie rozbudowy budynku Urzędu 

Gminy w Kotlinie – etap I, stan surowy zamknięty. Wykonawcą tych prac będzie firma ST-

INVEST Agnieszka Troińska z siedzibą Wilkowyja. Zgodnie z umową zadanie to ma być 

wykonane do dnia 30 września 2019 r. za cenę 574.271,45 zł brutto.  

3. W dniu 31 grudnia 2018 r. podpisane zostaną umowy na dowóz dzieci do placówek 

oświatowych na terenie gminy Kotlin oraz na dowóz dzieci niepełnosprawnych do Szkół 

Specjalnych w Jarocinie i do Szkoły Podstawowej w Woli Książęcej. Postępowanie to zostało 

podzielone na dwie części i tak Wykonawcą części I dot. dowozu dzieci do placówek 

oświatowych na terenie gminy będzie firma ,,ART.-TOUR” Artur Kawaler z Kotlina. Zadanie to 

będzie kosztowało 260.257,54 zł. Zgodnie ze złożoną ofertą cena za 1 km wynosi 4,16 zł brutto i 

jest ona niezmienna w ciągu roku. Wykonawcą części II tj. dowozu dzieci niepełnosprawnych do 

Szkół Specjalnych w Jarocinie i do Szkoły Podstawowej w Woli Książęcej będzie firma 

TRANSPEGAZ Sp. z o. o. z Jarocina. Zadanie to będzie kosztowało 101.898 zł. Zgodnie ze 

złożoną ofertą cena za 1 km wynosi 3,24 zł brutto i jest niezmienna w ciągu roku. Umowy na 

dowozy będą obowiązywały przez cały rok 2019. 

4. Dokonano odbioru końcowego zadania pn. ,,Przebudowanie ulicy Kołłątaja w Kotlinie – etap I, 

odwodnienie i odtworzenie nawierzchni”. Zadanie zostało wykonane w terminie. Całkowity koszt 

zadania to kwota 254.696,01 zł , jest to kwota mniejsza o 9.641,92 zł od kwoty zapisanej w 

umowie. Powyższe spowodowane tym, że odstąpiono od wykonania studzienek. 

5. Zakończone i odebrane zostało zadanie pn. ,,Budowa oświetlenia ulicznego przy ulicy Polnej w 

Kotlinie”. Zamontowanych zostało 8 lamp LED. Koszt – 51.616,70 zł brutto. 

6. 20 grudnia 2018 r. złożony został do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu wniosek o 

dofinansowanie projektu w ramach naboru: Działanie 9.2 Gospodarka odpadami. Wniosek dot. 

Budowy Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów ( PSZOK ) we Wyszkach. Całkowite planowane 

koszty to kwota 1.752.750 zł. Kwota dofinansowania to 1.211.250 zł, co stanowi 85% kosztów 

kwalifikowalnych.                        

Do informacji nie zgłoszono uwag. 
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6. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu o projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2019 – 2026: 

     Uchwałę Nr SO- 0957/39/3/Ka/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z  dnia 11 grudnia 2018 roku  w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Kotlin odczytała Skarbnik Gminy. 

Opinia RIO   o WPF jest pozytywna z zastrzeżeniami i uwagami  wykazanymi w uzasadnieniu do 

uchwały. 

Uchwała  RIO stanowi załącznik do protokołu. 

 

7. Przedstawienie stanowisk  komisji stałych Rady Gminy: 

      Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Rady Gminy Hieronim 

Adamski poinformował, że Komisja  w dniu 4 grudnia 2018 r.  pozytywnie zaopiniowała  projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin  na lata 2019 – 2026. 

Przewodniczący Komisji  Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy Lucjan Antczak  poinformował, że 

Komisja w dniu 4 grudnia 2018r.  pozytywnie zaopiniowała  projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kotlin  na lata 2019 – 2026. 

 

8. Przedstawienie proponowanych autopoprawek Wójta Gminy do projektu  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2017 – 2024: 

     Propozycje autopoprawek Wójta Gminy  do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy  przedstawiła skarbnik gminy Irena Antczak:  

Zmniejsza się  rozchody: 

- w roku 2019 o kwotę 253.400 zł 

- w roku 2020 o kwotę 207.400 zł 

Jednocześnie w roku 2019 zwiększa się nakłady inwestycyjne o kwotę 253.400 zł przeznaczając 

na realizację przedsięwzięcia pod nazwą „Dostosowanie ciągów komunikacyjnych do potrzeb 

osób niepełnosprawnych poprzez przebudowę istniejącej klatki schodowej  o szyb dźwigu 

osobowego w Szkole Podstawowej w Kotlinie przy ul .Konopnickiej 22”. 

W roku 2020 środki pieniężne w  kwocie 207.400 zł przeznacza się na realizację wydatków 

bieżących -  remont obiektów gminnych. 

Zwiększa się  przychody roku 2019 o kwotę 38.141 zł otrzymaną ze spłaty pożyczki przez Dom 

Kultury Kotlin. 

Zwiększa się  rezerwę budżetową na realizację zadań bieżących o kwotę spłaty pożyczki                      

w wysokości 38.141,00 zł.   

Wprowadza się  zmiany wynikłe z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 

 

9. Dyskusja nad wniesionymi propozycjami autopoprawek  zgłoszonymi przez Wójta i ich 

przegłosowanie 

    W dyskusji zabrał głos radny Grzegorz Warmuz zapytał, czy w 2019 r. będzie  budowana winda 

w Szkole Podstawowej w Kotlinie? 

     Skarbnik Irena Antczak odpowiedziała, że na tą inwestycję będzie składany wniosek o 

dofinansowanie do Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i  nie 

wiadomo, czy wniosek zostanie rozpatrzony pozytywnie. 

Głosowanie autopoprawek Wójta. 

    Za przyjęciem autopoprawek Wójta głosowało 13 radnych „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
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10. Głosowanie uchwały: 

     Wobec braku uwag, Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2019 – 2026 wyniku, którego za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  

Uchwała nr III/16/2018 stanowi załącznik do protokołu. 

 

11. Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

     Projekt uchwały  w sprawie budżetu Gminy na 2019 rok odczytał przewodniczący Rady 

Czesław Moch. 

12. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o projekcie budżetu: 

     Uchwałę nr SO-0952/40/3/Ka/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby  Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 11 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu Gminy Kotlin 

na 2019 rok  odczytała skarbnik gminy Irena Antczak. 

Opinia RIO o projekcie budżetu jest pozytywna z uwagami opisanymi w pkt V.2 i VI.1 

uzasadnienia.  

Uchwała SO RIO stanowi załącznik do protokołu. 

 

13. Stanowisko Wójta Gminy  wobec ewentualnych zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

     Skarbnik gminy Irena Antczak poinformował, że uwagi wskazane w opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  zostały uwzględnione w projekcie uchwały. 

14. Odczytanie  opinii stałych komisji Rady o projekcie budżetu: 

     Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim Adamski  

przedstawił pozytywną opinię Komisji o projekcie budżetu Gminy na 2019 rok  podjętą na 

posiedzeniu Komisji w dniu 4 grudnia 2018r. 

Opinię  Komisja podjęła 7 głosami „za”, przy 1 głosie  „wstrzymującym się”. 

     Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak przedstawił  również 

pozytywną opinię  Komisji o projekcie budżetu Gminy na 2019 rok. 

Opinię  Komisja podjęła 5 głosami „za”. 

Opinie komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

15. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez radnych i 

nie uwzględnionych w projekcie budżetu. 

     Przewodniczący Rady odczytał wniosek radnego Zdzisława Staszaka wniesiony przed sesją: 

1) wykupienie gruntu i budowa drogi przez osiedle Spółdzielni Mieszkaniowej w Kotlinie             

i przez teren dwóch Wspólnot Mieszkaniowych. 

2) modernizacja oświetlenia dróg i ulic na terenie gminy Kotlin.  

 

16. Przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy: 

     Autopoprawki Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy zostały przedstawione przez 

skarbnik gminy Irenę Antczak: 

Zmniejsza się rozchody o  kwotę 253.400 zł  a jednocześnie zwiększa się zadania majątkowe  o 

wymienioną kwotę. 

W załączniku nr 5 wprowadzam przedsięwzięcie pod nazwą „Dostosowanie ciągów 

komunikacyjnych do potrzeb osób niepełnosprawnych poprzez przebudowę istniejącej klatki 

schodowej  o szyb dźwigu osobowego w Szkole Podstawowej w Kotlinie przy ul .Konopnickiej 

22”  - 253.400 zł. 
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Zwiększa się  przychody z tytułu spłaty pożyczki  przez Dom Kultury Kotlin w wysokości 

38.141 zł. 

Zwiększam rezerwę budżetowa ogólną przeznaczoną na realizację wydatków bieżących                    

 o kwotę 38.141,00 zł 

Zmniejsza się nakłady inwestycyjne na przedsięwzięcie pod nazwą „Budowa kanalizacji 

sanitarnej we wsiach Racendów , Wysogotówek gm. Kotlin etap II zadanie 3” o kwotę  

65.000,00 zł  (dz.010, rozdz.01010 § 6050). 

Zwiększa się wydatki bieżące przeznaczone na dowóz uczniów do szkół  o kwotę 65.000,00 zł  

(dz.801, rozdz.80113 § 4300). 

Wprowadza się zmiany wynikłe  z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 

 

17. Dyskusja nad projektem budżetu Gminy. 

     W dyskusji  zabrał  głos radny Zdzisław Staszak powiedział, że z przeprowadzonych 

przetargów na rozbudowę budynku Urzędu Gminy i kanalizację została kwota 700 tys. zł. i 

zapytał na co zostanie ta kwota rozdysponowana? 

     Skarbnik gminy Irena Antczak odpowiedziała, że realizacja rozbudowy budynku Urzędu jest 

zaplanowana trzyetapowo. Gmina nie powinna zakończyć prac na wykonaniu tylko  stanu 

surowego. Środki, które zostaną powinny być przeznaczone na  wyposażenie środka budynku. 

    Radny Zdzisław Staszak stwierdził, że mieszkańców osiedla zawsze dyskryminuje się . Mimo, 

że wszystkie opłaty są wniesione i nie ma żadnych zaległości. Od trzech lat słyszy, że są pieniądze 

na wykup drogi.  

    Skarbnik gminy Irena Antczak tłumaczyła, że w budżecie planuje się 200 tys. zł na wykup 

gruntów. Nie ma możliwości zapisu na konkretne grunty. To jest decyzja organu wykonawczego, 

a nie skarbnika. 

     Przewodniczący Rady podkreślił, że ulica Leśna czeka od 20 lat  za kanalizacją. Rozumie, 

oczywiście, że inwestycje rozpoczęte należy skończyć. 

     Radny Zdzisław Staszak uważał, że jeśli powstają działki to należy je uzbrajać, bo Gmina żyje 

z podatku od nieruchomości.  

Radny Tomasz Kosiński zapytał, czy wniesione wnioski przez radnego Zdzisława Staszaka mają 

wskazanie środków finansowania?  

     Skarbnik odpowiedziała, że wnioski  nie mają wskazania źródła finansowania. 

    Radny Tomasz Kosiński powiedział, że aby wniosek wpisać do budżetu, to trzeba coś zdjąć lub 

pomniejszyć, bo nie ma wskazania finansowania.  Oznacza to, że wniosek jest spalony. 

     Skarbnik Irena Antczak odpowiedział, że środki na wykup gruntów są zaplanowane w kwocie 

200 tys. zł.  

     Przewodniczący Rady Czesław Moch zapytał, jeśli Rada Gminy przystąpi do głosowania nad 

tymi wnioskami i zostaną przyjęte, czy zostaną wniesione do budżetu, mimo braku wskazania 

finansowania?  

     Skarbnik gminy Irena Antczak odpowiedziała, że osoba składająca wniosek musi wskazać 

źródło finansowania, bo to wynika z ustawy o finansach publicznych. 

     Radny Tomasz Kosiński poprosił o ponowne przeczytanie wniosków radnego Z. Staszaka i 

zapytał panią skarbnik  jaką ma propozycję? 

     Skarbnik odpowiedział, że na wykup gruntów w budżecie jest zaplanowane 200 tys. zł. Druga 

cześć wniosku tj. budowa drogi nie została przez Wójta zapisana do budżetu.  

Przewodniczący Rady Czesław Moch podkreślił, aby Wysoka  Rada była świadoma przystępując 

do głosowania , że te 200 tys. zł na wykup gruntu pod drogę osiedlową nie jest zagwarantowane. 

Skarbnik gminy tłumaczyła, że to organ wykonawczy decyduje o wykupieniu gruntów. 
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     Radny Z. Staszak stwierdził, że to Rada Gminy powinna tworzyć budżet, a tak naprawdę nie 

ma wpływu na nic. 

     Sekretarz gminy Michał Urbaniak wyjaśniał sprawy rozstrzygniętych przetargów.  Tłumaczył, 

że nigdy nie wiadomo, czy w trakcie budowy nie wystąpią dodatkowe roboty. Nie można 

zdejmować wszystkich środków z inwestycji, aby nie zamknąć sobie możliwości zakończenia 

prac inwestycyjnych.  

     Radny Mirosław Twardowski zastanawiał się, czy wniosek ws. budowy oświetlenia ulicznego 

w Wyszkach był brany pod uwagę , czy też został wyrzucony? 

     Skarbnik odpowiedziała, że po uchwaleniu budżetu na wszystkie wnioski zostaną udzielone 

odpowiedzi. 

     Radna Marta Hudak wskazała, że środki na dowozy dzieci zostały zwiększone ze środków na 

kanalizację i nie rozumie dlaczego z jednych inwestycji można środki zmniejszyć, a z innych nie. 

Poza tym powiedziała, ze środki na dowozy nie zostały zabezpieczone prawidłowo.  

      Skarbnik Irena Antczak tłumaczyła, że środki na dowozy dzieci zostały zabezpieczone w roku 

2018 na kwotę  300 tys. zł. W ogłoszonym przetargu na dowozy na rok 2019 ceny złożony ofert 

przewyższały środki zaplanowane w budżecie dlatego zostały zwiększone. Dzieci do szkół trzeba 

dowozić, bo jest to zadanie obligatoryjne. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 min. przerwy. 
 

      Po wznowieniu obrad zabrał głos radny Tomasz Kosiński i poruszył sprawę wniosku radnego 

Z. Staszaka. Stwierdził, że na pierwszą część wniosku środki w budżecie są zabezpieczone. Cena 

wykupu gruntu od spółdzielni -  wg deklaracji radnego Z. Staszaka – ma być symboliczna.  

     Radny Hieronim Adamski powiedział, że w przyszłym roku trzeba się pochylić nad 

gospodarką śmieciową. Nie chciałby, aby za dwa lata skumulowała się następna podwyżka za 

odpady, należy tą cenę urealnić. 

 

18. Głosowanie  wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy. 

     Wobec braku uwag, Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad autopoprawkami Wójta 

Gminy. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych:  13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

 

19. Głosowanie wniosków zgłoszonych przez radnych. 

     W głosowaniu wniosku radnego Zdzisława Staszaka o wykupienie gruntu i budowę drogi  

przez osiedle Spółdzielni Mieszkaniowej w Kotlinie i przez teren dwóch Wspólnot 

Mieszkaniowych wzięło udział 14 radnych: 7 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 3 głosy 

„wstrzymujące się”. 

 

20. Głosowanie uchwały. 

     Wobec braku uwag, Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

budżetu Gminy Kotlin na rok 2019. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych: 13 głosów  „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Uchwała nr III/17/2018 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 

Publicznego  i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak oraz przewodniczący Komisji Planu 

Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Hieronim Adamski  poinformowali, że Komisje na 
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posiedzeniu w dniu 27 grudnia br. pozytywnie zaopiniowały projekty uchwał będące w porządku 

obrad dzisiejszej sesji od pkt. 21 do 26. 

 

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. budżetu Gminy na 2018 rok. 

 

     Wobec braku uwag, Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 

    Za podjęciem  uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2018 

głosowało 14 radnych „za”. 

 Uchwała nr III/18/2018 stanowi załącznik do protokołu. 

 

22. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 

    Wobec braku uwag, Rada Gminy przystąpiła do głosowania.   

Za podjęciem  uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

głosowało 14 radnych „za”. 

Uchwała nr III/19/2018 stanowi załącznik do protokołu. 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie powołania  zastępcy przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy Kotlin 

     Wobec braku uwag, Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 

Za podjęciem  uchwały  nr III/20/2018 w sprawie powołania  zastępcy przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Kotlin głosowało 14 radnych „za”. 

Uchwała nr III/20/2018 stanowi załącznik do protokołu. 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie  planu pracy Rady Gminy na 2019 rok.     

Plan pracy Rady Gminy na 2019 rok przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Uchwała nr III/21/2018 w sprawie planu pracy Rady Gminy Kotlin na 2019 rok stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r. 

    Plan pracy Komisji Rewizyjnej  na 2019 rok zatwierdzono jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Uchwała nr III/22/2018 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2019  

stanowi załącznik do protokołu. 

    

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 

2019r. 

Plany pracy stałych komisji Rady Gminy na 2019 rok  przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Uchwała nr III/23/2018 w sprawie przyjęcia planów pracy  komisji stałych Rady Gminy 

Kotlin na 2019 rok  stanowi załącznik do protokołu. 

 

27. Interpelacje i wnioski radnych. 

Interpelacje i wnioski złożyli radni: 

1. Radny Tomasz Kosiński wnioskował o zaproszenie na najbliższe posiedzenie komisji 

kierownika Centrum Usług Wspólnych w Kotlinie oraz uzupełnienie materiałów ws. 

dowozów dzieci do szkół o dane: ilość dzieci z poszczególnych szkół i wykaz transportu.  

2. Radny Mirosław Twardowski: 
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−  ponowił wniosek o założenie  lamp oświetlenia ulicznego przy drodze krajowej nr 

11 w Wyszkach na odcinku od nr 1 do 6; 

−  pytał w jaki sposób Gmina będzie kontrolowała wywóz odpadów na Jagiełce? 

3. Radna Dominika Kwiecińska wnioskowała o podcięcie gałęzi przy drodze gminnej                    

z Twardowa do Kotlina. 

4. Radny Grzegorz Warmuz  złożył wniosek o naprawę bariery sprężystej w Wilczy przed 

mostem po lewej stronie. 

5. Radny Marian Niewiada wnioskował o podcięcie gałęzi i usunięcie 3 drzew (jest już 

pozwolenie) przy drodze gminnej na Poniatówce w Woli Książęcej. 

6. Wiceprzewodnicząca Rady Beata Skowrońska złożyła wniosek o utwardzenie pobocza i 

zamontowanie bariery po prawej stronie na skrzyżowaniu do Kurcewa przy drodze 

powiatowej Kotlin – Sucha.  

7. Radna Marta Hudak : 

− wniosek o naprawienie oświetlenia ulicznego w Racendowie od strony Parzewa do 

zakrętu po prawej stronie  i od kościoła w stronę państwa Bachorzów; 

− pytała jak wygląda sytuacja z chodnikiem przy drodze powiatowej w Racendowie i 

kiedy będzie spotkanie w tej sprawie z Powiatem. 

8. Radny Zbigniew Orpel wnioskował o wycięcie topoli przy stodołach w Magnuszewicach 

w stronę Wyszek.  

 

28. Wolne głosy i wnioski. 

Nie zabrano głosu i nie wniesiono wniosków.  

 

29. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

    Sekretarz gminy Michał Urbaniak udzielił następującej odpowiedzi na wnioski zgłoszone na 

II sesji : 

1. Na wniosek radnego Hieronim Adamski  o rozwiązanie problemu z parkowaniem przy ul. 

Rymarkiewicza  otrzymaliśmy informacje, że Komisja do Spraw Zarządzania Ruchem na 

Drogach Powiatowych i Gminnych w Jarocinie proponuje, by w miejscu zjazdu z drogi 

powiatowej do wielorodzinnego budynku zastosować znak P-20 „Koperta”.  

2. Na wnioski złożone przez przewodniczącego Rady Czesława Mocha:  

− o wyznaczenie przejścia dla pieszych koło kościoła w Kotlinie, ul. Rymarkiewicza,  

powiat nie udzielił jeszcze  odpowiedzi; 

− pismo  ws. budowy  w Kotlinie zjazdu z obwodnicy S11 było wystosowane do firmy 

projektującej,  opiniując pozytywnie korytarz 2 i 3 z uwzględnieniem węzła „Kotlin”, 

− o postawienie przy ul. Kpt.J. Sobczaka znaku „droga bez przejazdu”, powiat nie 

udzielił jeszcze odpowiedzi, 

− w sprawie składowania odpadów na Jagiełce: 9 listopada 2017 r. wpłynęło pismo od 

Marszałka Województwa Wielkopolskiego w sprawie udzielenia informacji na temat 

zgodności sposobu postępowania z odpadami określonego we wniosku, złożonego 

przez Adama Kostrzewskiego i Jacka Kostrzewskiego  prowadzących  działalność  AJ 

Utylizacja  Sp. Cywilna  zs. przy ul. Powstańców Wlkp. 13 w Ostrzeszowie o wydanie 

zezwolenia  na przetwarzanie (odzysk)  odpadów, polegające na wypełnieniu terenu 

niekorzystnie  przekształconego tj.  wyrobisko poeksploatacyjne  złoża ceramiki 

budowlanej „Witaszyce”. Po dokonaniu analizy odpadów (odzysku) w ramach 

rekultywacji, zgodnie z przepisami ustawy o odpadach  oraz rozporządzenia  Ministra 

Środowiska  w sprawie odzysków odpadów poza instalacjami i urządzeniami, wydano  

opinie pozytywną co do sposobu  postępowania z odpadami. 
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Nadmienia się, iż działka opatrzona numerem 14/3 położona we Wyszkach, na której 

będą składowane odpady,  nie stanowi własności Gminy Kotlin ani nie jest w jej 

zarządzie, czy też użytkowaniu.  

3. Po przeprowadzeniu oględzin,  drzewo przy ul. Kościuszki 4b (za torami) nie kwalifikuje 

się do usunięcia, o które  wnioskował radny T. Kosiński. 

4. Na  wniosek o podwyższenie studzienki deszczowej przy. ul. Rymarkiewicza, o które 

wnioskował radny L. Antczak – Referat  Dróg Powiatowych odpowiedział, że zlecono 

naprawę w ramach bieżącego utrzymania dróg. 

5. Na wnioski  radnej Beaty Skowrońskiej dot. pobocza i chodnika przy drodze powiatowej 

Urząd Gminy nie otrzymał jeszcze odpowiedzi z Referat  Dróg Powiatowych. Natomiast  jeśli 

chodzi o:  

− przesunięcie lampy oświetlenia ulicznego przy posesji nr 43 - pismo w tej sprawie 

zostało wysłane do Spółki Oświetlenia Ulicznego, 

− skrzynka z piaskiem przy świetlicy wiejskiej zostanie ustawiona w najbliższym czasie, 

− udrożnienie rowu na Nowej Wsi zostanie wykonane w przyszłym roku, wiosną. 

6. Radna Dominika Kwiecińska: 

− na pytała, czy będzie zorganizowane spotkanie z projektantem obwodnicy S11 – 

informuję, że projektant obwodnicy S11-  JPL Projekt Sp. zo.o. Warszawa będzie 

organizował spotkania sukcesywnie, 

− na wniosek o utwardzenie pobocza w Twardowie w dwóch miejscach: przy posesji 63 i 

przy budynkach  byłej RSP nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi z Referat  Dróg 

Powiatowych, 

− na wniosek o naprawienie barierek łańcuchowych w Twardowie, Referat Dróg 

Powiatowych odpowiedział, że w obecnym budżecie nie posiadają już środków na 

zakup nowych barier, ta część chodnika przy skrzyżowaniu zostanie tylko 

uporządkowana i wyrównana. 

7. Wniosek radnego Mirosława Twardowskiego o założenie  lamp oświetlenia drogowego 

przy drodze krajowej nr 11 w Wyszkach na odcinku od nr 1 do 6 zostanie poddany analizie w 

przyszłym roku budżetowym.   

8. Wniosek radnego Radosława Wałkiewicza o załatanie dziur w asfalcie drogi gminnej w 

Wysogotówku zostanie załatwiony na początku przyszłego roku. 

9. Odpowiadając na pytanie sołtysa Mieczysław Stefaniak o realizację wniosku w sprawie 

wycięcia drzewa przy posesji nr 28 w Wyszkach sekretarz poinformował, że ze względu na to, 

że gałęzie tego drzewa wrastają  w linki  energetyczne wniosek został przesłany do Energetyki 

w celu usunięcia gałęzi. 

 

30. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Czesław Moch złożył życzenia noworoczne, podziękował za udział i 

zamknął III sesję Rady Gminy Kotlin.  

 

 

Protokółowała: Wanda Margiela 

 Przewodniczący Rady 

  /-/ Czesław Moch 


